# Модальные глаголы

### **General Information**

Modal verbs (can, could, must, should, ought to, may, might, will, would, shall) are modal auxiliary verbs that express ability, necessity, obligation, duty, request, permission, advice, desire, probability, possibility, etc. Modal verbs express the speaker's attitude to the action indicated by the main verb.

Модальные глаголы (can, could, must, should, ought to, may, might, will, would, shall) – это модальные вспомогательные глаголы, которые выражают способность, необходимость, обязанность, долг, просьбу, разрешение, совет, желание, вероятность и т.д. Модальные глаголы выражают отношение говорящего к действию, указанному основным глаголом.

# **Examples:**

**She can drive. (ability)** 

Она может водить машину. (способность)

I must go. (strong necessity)

Я должен идти. (большая необходимость)

You should call him. (advice)

Вам следует позвонить ему. (совет)

Could you help me with this report, please? (request)

Вы не могли бы мне помочь с этим докладом, пожалуйста? (просьба)

### **Formation of Tenses**

Modal verbs do not have the future tense form. The future is expressed by the present tense forms with the help of the context and adverbs of time referring to the future. (With the exception of the modal verbs WILL, WOULD, of course, which express the future).

Модальные глаголы не имеют формы будущего времени. Будущее время выражается формами настоящего времени с помощью контекста и наречий времени, указывающих будущее время. (За исключением модальных глаголов WILL, WOULD, конечно, которые выражают будущее время.)

## **Examples:**

Can I go there tomorrow? - Yes, you can.

Могу я пойти туда завтра? - Да, можете.

Can they go there now? - No, they can't.

Могут они пойти туда сейчас? - Нет, не могут.

He shouldn't call her today.

Ему не следует звонить ей сегодня.

They should call her tomorrow.

Им следует позвонить ей завтра.

- Only two modal verbs can form the past by changing their forms directly. They are CAN, COULD and WILL, WOULD (only in some of their meanings).
- Только два модальных глагола могут образовывать прошедшее время путем прямого изменения своей формы. Это CAN, COULD и WILL, WOULD (только в некоторых их значениях).
- She can sing very well. She could sing very well when she was younger.
- Она умеет очень хорошо петь. Она умела очень хорошо петь, когда была моложе.
- He will go there tomorrow. I said that he would go there tomorrow.
- Он пойдет туда завтра. Я сказал, что он пойдет туда завтра.

N.B. Modal verbs do not take a final -s for the third person singular. The verb which follows after the modal verb is always in the infinitive form without -to:

He might be...

They should stay...

**She could have...** 

Пр. Модальные глаголы не имеют окончания -s в Зл. ед.ч. После модального глагола всегда используется инфинитив без частицы -to:

Он мог быть...

Им следовало остаться...

У нее мог быть...

MODAL	EXAMPLES	USES
CAN	He can find any street in London. You can take a taxi. Can you take me to Victoria Station?	Ability Suggestion Request
BE ABLE TO	He is able to find any street in London.	Ability
CAN'T	That story can't be true.	Certainty that something is impossible
COULD	I could play tennis when I was younger.  Could you take me to Victoria Station?  You could take a taxi.	Ability Request Suggestion
MAY	It may be quicker to travel by train.  May I come in?	Possibility Formal request/ Permission
MIGHT	It might be quicker to travel by train.	Possibility
MUST	You must be back at 10 o'clock. Look at the snow. It must be cold outside.	Obligation Certainty that something is true.
HAVE TO	You have to be back at 10 o'clock.	Obligation
NEED TO	You need to study a lot.	Obligation.
NEEDN'T	You needn't have a university degree.	Lack of obligation.
MUSN'T	You mustn't drive without a license.	Prohibition
DON'T HAVE TO	You don't have to call a taxi.	Lack of obligation
SHOULD	You should drive more carefully.	Opinion/Advice
OUGHT TO	You ought to drive more carefully. Improve Your English Langua	Opinion/Advice

# Thank you for your work!